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Vážení občané,
zbývá nám posledních pár dní do konce letošního roku, který měl a ještě má třináctku na konci. Jaký pro nás byl? Čím nás překvapil nebo 
naopak zklamal a zarmoutil? To jsou otázky, které si určitě zodpoví každý z Vás, když bude číst tyto řádky. Když se zamyslím za obec, tak po 
finanční stránce jsme si polepšili. Nové rozpočtové určení daní nám do kasy přineslo necelý milion korun navíc, o který jsme v roce 2008-
2009 přišli z důvodu celosvětové krize.  Podařily se uskutečnit investiční akce z dotačních programů, ale také z rozpočtu obce, otevřeli 
jsme minimuzeum námořníka Toma a zvýšili kapacitu v  mateřské škole. Společnost Vodovody a kanalizace Přerov zainvestovala nemalé 
finanční prostředky na rekonstrukci vodovodního řádu v obci a také se uskutečnily kulturní, společenské a sportovní akce v obci, které už 
mají své místo v kalendáři a jsou nastaveny tak, aby si každý mohl vybrat podle své chuti. Někdy si s kulturním výborem posteskneme, že 
bychom měli nějakou akci vynechat nebo naplánovat ji časově jednou za dva roky, protože je to opravdu někdy dost časově náročné
a vyčerpávající, ale kterou? …všechny mají své místo a jsou hojně navštěvovány.  Za Kulturní výbor a obec můžu slíbit, že akce zůstanou 

stejné, nic nebudeme přidávat ani ubírat. 

Tímto bych chtěla poděkovat všem, kteří nám při těchto akcích pomáhají a věnují svůj čas přípravě
a realizaci, dále všem kteří pečují o veřejné prostranství v obci a o své příbytky, aby naše obec byla 

příjemným místem pro život. Všem organizacím a spolkům, kteří se starají o kulturní dění v obci
a vedou děti k tomu, aby měly i jiné zájmy, než jen počítačové hry,  televizi nebo Facebook. Fir-

mám a podnikatelům, kteří nás podporují a můžeme se na ně kdykoliv spolehnout. Základní
a mateřské škole a také Domovu Větrný mlýn za pomoc při kulturních vystoupeních. Zaměst-

nancům obce za celoroční práci a úpravu veřejného prostranství. Zastupitelům za celoroční 
práci na obci, kulturnímu, finančnímu a kontrolnímu výboru no zkrátka všem, kteří jakým-

koliv způsobem přispívají k tomu, aby  se v naší vesnici dobře žilo! Snad jsem na někoho 
nezapomněla a pokud ano, tak se předem omlouvám.

Vánoce a nový rok pomalu klepou na dveře,
tak mi dovolte Vám všem popřát pohodové vánoční svátky

prožité hlavně v kruhu svých nejbližších,
dětem bohatého Ježíška a do nového roku hlavně zdraví,

které je to nejdůležitější, ničím se nedá nahradit
a ani si jej nemůžeme koupit.

Kočnarová Petra, starostka
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REKONSTRUKCE VODOVODNÍHO ŘÁDU

VÝSADBA LINIOVÉ ZELENĚ 

ČEKÁRNA U POŠTY

UPOZORNĚNÍ PRO OBČANY

VÁŇOVA VILA

bude v následujícím roce pohledávky 
vybírat.Vodovodní řád je kompletně vyměněn 

novým litinovým potrubím, které je odol- �Úřední hodiny Obecního úřadu během 
né, kvalitní a údajně minimálně na sto let vánočních svátků budou v pátek 27.12.
bude fungovat bez poruchy.  Úprava veřej- a v pondělí 30.12. od 7:30 – 15:00 h,
ných ploch a prostranství je cca ze dvou v ostatní dny bude čerpání dovolené.
třetin hotovo, zbývají dosypat neza- �Ordinace praktické lékařky MUDr. Vitov-
asfaltovaná místa vhodným materiálem, ské, bude i nadále v budově Domova 
který bude na jaře nahrazen obalovanou, Větrný mlýn v přízemí. Po novém roce 
která se už z časových důvodů a z důvodu bude ordinace otevřena ve čtvrtek 
uzavření obaloven nedodělala. Je to škoda, 2.1.2014 od 13:00 hodin. I nadále trvá 
jelikož byla domluva s firmou Insta, že vše nabídka dovozu seniorů do ordinace,
bude do 15. prosince ukončeno, ale bohu- v případě zájmu si dovoz objednejte na 
žel subdovatel Hanácká stavební tyto práce Obecním úřadě. 
nestihla. Pokud budete mít po zimě na 

�Poslední zasedání zastupitelstva v tomto svých i jiných pozemcích nějaká propadlá 
roce bude v pátek 20.12.2013 v 19:00 místa, prosím informujte Obecní úřad, ten 
hodin v salónku hospůdky u Bagarů.tyto připomínky a požadavky předá reali-

�Mše svatá v neděli 22.12.2013 budezační firmě Insta, aby provedla opravy.
tosti hovořila, ale ne všichni byli přítomni. v 11:15 h, na Štědrý den bude v úterý 
Tak tedy obec Skalička v dědictví po Tomáši 24.12. ve 20:00 hodin v místní kapli.
Vítkovi získala ideální jednu polovinu nemo-

Výsadba zeleně podél polních cest, tzn. od vitostí a přilehlého okolí  v  č.p. 88. Když 
čističky k Bečvě a podél plánované cyklos- jsme dostali nabídku získat i druhou polo-

Nechci si stěžovat, ale musím, jelikožtezky do Ústí, na Kamenec a od Hegrových vinu od Petra Váni, přemýšleli jsme o této 
v čekárně u pošty se o víkendech schází k černotínským skalám, měla být zahájena nabídce a probírali všechny možnosti. Po 
omladina, která tuto budovu znečišťuje, ani v měsíci listopadu. Doposud probíhá dlouhém jednání jsme uznali, že by nás tato 
nechci vyslovit čím. Jsou znečištěné stěny, výsadba v obci Ústí, výsadba v naší obci  nemovitost mohla v budoucnu dost 
na podlaze nedopalky cigaret, papíry,  proběhne pravděpodobně na jaře příštího finančně zatížit a tak jsme se vzdali před-
plasty, a… L. Chtěla bych touto cestou roku . kupního práva na druhou půlku, která byla 
oslovit omladinu, aby se nad sebou zamys-

poté prodána zájemci Ondřejovi Čelůstko-
leli, že ničí majetek, který patří nám všem.

vi. Nyní jsme ideálními vlastníky spolu
A věřte, že není moc příjemné uklízet po 

�Žádáme občany, aby při zimní údržbě s novým majitelem. Další kroky budou 
víkendech tuto místnost, která zrovna moc cest neparkovali svá auta na místních takové, že obec bude vlastnit domeček, ve 
nevoní… Věřím, že se k tomuto problému komunikacích a chodnících. kterém bydlel Tomáš Vítek spolu s muzeem 
postavíte čelem a od nového roku se nebu-

a vjezdem a ostatní nemovitost (vila a při-�Občané, kteří doposud nemají zaplaceny deme muset  stydět za tuto místnost, která 
lehlé zahrady) budou mít vlastníka Ondřeje poplatky za komunální odpad a popla- slouží nám všem!
Čelůstku, který by do budoucna chtěl z vily tek za psa, aby tak neprodleně učinili do 
vybudovat dům pro seniory, nebo něco konce tohoto roku, vystavují se tak zby-
obdobného.tečně riziku exekutorského úřadu, který 

Už jsem na setkání seniorů o této nemovi-

JUBILANTI

LEDEN 2014

ÚNOR 2014

BŘEZEN 2014

Šimčíková Eva, č.p. 1 50 let
Čičová Jindřiška, č.p. 142 60 let
Vykopal Miloslav, č.p. 85 85 let
Humplíková Božena, č.p. 12 89 let
Ivanová Milada, č.p. 124 90 let

Polívková Anna, č.p. 1 60 let
Vinklárek Richard, č.p. 116 82 let

Juráňová Zdeňka, č.p. 108 70 let
Burian Leopold, č.p. 104 80 let
Stržínková Zdeňka, č.p. 28 83 let
Šindelková Ludmila, č.p. 62 91 let

INFO Z OBCE

USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE SKALIČKA

Zasedání, které se konalo 23.9.2013 v 19.00 �44/ZO-2013 - Smlouvu o dílo s firmou příspěvku s Trampským sdružením 
hod. v salónku hospůdky u Bagarů DARET na realizaci Cvičiště pro mladé Skalička ve výši 5 000 Kč dle předlože-

hasiče dle předloženého návrhu ného návrhu

�45/ZO-2013 - Rozpočtové opatření č. �49/ZO-2013 - Finanční dar Městu Hra-
�42/ZO-2013 - návrh programu dnešního 9/2013 dle předloženého návrhu nice ve výši 3 350 Kč za účelem jeho 

zasedání následného poskytnutí Městem Hranice �46/ZO-2013 - Členský příspěvek Mikro-
Hasičskému záchrannému sboru Olo-�43/ZO-2013 - výběrové řízení na akci regionu Hranicko ve výši 4 430 Kč
mouckého kraje, územnímu odboru Cvičiště pro mladé hasiče s tímto výsled- �47/ZO-2013 - Příspěvek Trampskému Přerov, požární stanici Hranice jako sou-kem: 1. DARET – René David Skalička, sdružení Skalička na činnost ve výši část investičního příspěvku na pořízení cena díla 364 154,- vč. DPH 5 000 Kč speciálního záchranářského vybavení – 2. Libor Horák, Hustopeče n/B,

�48/ZO-2013 – Smlouvu o poskytnutí termokamery pro požární stanici Hranicecena díla 410 794,-

ZASTUPITELSTVO OBCE SCHVALUJE:
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�50/ZO-2013 - Navrácení stavebního mlýn o zproštění placení vývozu odpadu u Kunovského
pozemku parc. č. 518/135 od manželů za rok 2013 v počtu 9 nezletilých klientek �54/ZO-2013 – Darovací smlouvu s Roz-
Kročových, Hranice, Cena pozemku �52/ZO-2013 - Zadání vypracování PD na vojovým partnerstvím Regionu Hranic-
+ investice /přípojky/ činí celkem kanalizace ve stavební lokalitě za větr- ko, o.s., na částku ve výši 71.815,- Kč 
445 489 Kč, sankce za nedodržení ným mlýnem směrem k parku určenou na spolufinancování Projektu 
smlouvy a náklady na sepsání smlouvy spolupráce „Za poznáním a odkazem �53/ZO-2013 - Zadání vypracování PD na činí 20 000 Kč. předků II“ dle předloženého návrhu.autobusovou zastávku na horním konci 

�51/ZO-2013 - Žádost Domova větrný 

ZE STARÉ KRONIKY 1979

Tento rok byl bohatý především na meziná- na, kterou vedla s. Božena Stržínková. 
rodní události. V naší republice 20. září Ve Skaličce byl utvořen místní výbor KSČ, 
zemřel předešlý president armádní generál jehož předsedou byl zvolen s. K. Foltýnek. 
Ludvík Svoboda. V.I. Brežněv měl v říjnu  Po celý rok bylo počasí nepříznivé. Leden Předsedou Socialistického svazu mládeže 
důležitý projev v NDR, v němž ohlásil začal mrazivou kalamitou, v noci na 1. ledna byl s. F. Pavlík z č.8.
stažení 20 000 sovětských vojáků a 1000 bylo –19°C . Zima a chladna trvaly s men-
tanků z tohoto území. Zároveň nabídl šími výkyvy až do května. Následovalo 
jednání s USA, aby se v Evropě neumisťo- deštivé a chladné léto, ve kterém bylo jen Ve dvojtřídní škole jsou dva ročníky. Druhývaly raketové střely s atomovou hlavicí. sedm slunečných a teplých dnů. Podzim byl  s 18 žáky učila s. M. Jelínková, třetí ze 14 
Zástupce našeho státu přednesl v OSN studený, první mrazíky se ohlásily v říjnu, žáky vyučovala s. ředitelka M.Foltýnková. 
koncem roku důležitou deklaraci vyzývající koncem listopadu a v prosinci byla mrazivá Žáci měli od 22. prosince do 3. ledna 1980 
k ozbrojení a k mezinárodní spolupráci. a studená zima. zimní prázdniny. Budova školy, která stojí 
Naše republika je v této těžké mezinárodní při okresní silnici, trpí hlukem a prachem
situaci oblastí klidu, pracovního úsilí a přestává vyhovovat. Pionýrský oddíl měl 
obyvatelstva, poměrně dobrého zásobo- Zemědělství vstupovalo do roku 1979 ve 25 členů. Jsou v něm žáci ze Skaličky, ale 
vání a rostoucí životní úrovně. To se proje- velmi obtížných podmínkách. Zásoby také z Ústí. Vedoucí oddílu byla studentka
vuje i v naší obci Skaličce, kde funkcionáři objemových krmiv byly nižší nežli v posled- z Hranic s. Alena Vinklárková. Pomocnicemi 
MNV a Národní fronty, přispívají se všemi ních letech. V některých krmivech chyběly jsou s. J. Váňová, s. H. Váňová a s. M. Baga-
občany ku zvelebení obce. Rozhlédneme-li živné složky, po nějakou dobu i sůl. Hospo- rová. předsedkyně Sdružení rodičů a přátel 
se, v tomto předposledním roce šesté daří se na 1473 Ha zemědělské půdy, z toho školy byla  s. M. Stratilová.
pětiletky po naší obci, vidíme na jednom je 1140 Ha půdy orné. Výnos obilovin i přes 
konci obce krásnou novou budovu mateř- nepřízeň počasí byl celkem dobrý. Skalička 
ské školy a na druhém konci několik rozesta- je na 13. místě v okresním měřítku. Předsedou školské a kulturní komise jevěných rodinných domků typu Okál, které Finanční plán byl splněn a překročen.  s. Stanislav Kuča, který osobně přispívá ke pro své zaměstnance staví JZD, a taky Provedly se následující investiční akce: zdárné činnosti této důležité součásti několik dvojdomků rozestavěných soukro- zahájení stavby víceúčelové haly, stavba kulturního života. Každoročně zahajuje mými stavebníky. V areálu JZD vznikají  3 rodinných domů Okál za 1,030 000 Kčs. školní rok a další činnost jeho i kulturní novostavby víceúčelových montovaných Celkově bylo proinvestováno 3,097 000 Kčs. komise je v obsáhlé výroční zprávě.  V lednu hal. Úřadovny MNV se stěhují do bývalé V JZD pracovalo 413 družstevníků z čehož se konal maškarní ples ČSŽ. V Únoru dětský budovy mateřské školy a JZD tak získává bylo 227 žen. Průměrná hodinová mzda maškarní ples, školní besídka o vítězném další kancelářské místnosti. JZD je stále byla 10, 48 Kč. Průměrný měsíční výdělek únoru, společenský ples TJ Sokol a Konči-nejdůležitějším činitelem v hospodářství byl 2165 Kčs. nová zábava  SPO. V březnu oslava MDŽ obce. Vždyť i tím, že mezi JZD a MNV byla 

spojena se školní besídkou. Škola uspořá-uzavřena dohoda o převzetí zprávy budovy 
dala zájezd do divadla v Olomouci. V dubnu a stravovny mateřské školy  vedením JZD, 

Byla dokončena čistírna odpadních vod byla oslava dne pionýrů spojena s návště-bylo vyřešeno nejen stravování mateřské 
v celkové hodnotě 1,232 000 Kčs. vou Aragonitových jeskyní v Teplicíchškoly, nýbrž i stravování členů JZD
V Kamenci byl dokončen vodovod za a 29.4.  dětský sportovní den v rámci oslav a důchodců z integrovaných obcí a někte-
744 000 Kč. Nejdůležitější akcí v obci bylo Mezinárodního roku dítěte. V květnu byla rých nečlenů. Tím se tato škola stává jako 
dokončení budovy mateřské školy za 6. oslava dne vítězství. Po lampiónovém první v Přerovském okrese Družstevní 
4, 080 000 Kčs. průvodu nastal kulturní program. 22.5. se mateřskou školou. Její slavnostní otevření 

konala estráda v rámci mezinárodního roku bylo 15. září 1979. Ředitelkou je s. Jarmila 
dítěte. Školácí měli v červnu společný výlet Segeťová a učitelky byly s. Marie Živná
na Radhošť. V červenci uspořádali myslivci Ve složení nedošlo k žádné změně. V květnu z Hranic, s. Indrová Stanislava z Hranic
výlet s názvem Pytlácká noc. V září byl byl vytvořen Střediskový výbor národní a s. Jarmila Syrovátková z Hranic. 1. října 
zájezd školáků do Olomouckého divadlafronty, jehož předsedou je s. Jan Novotný.1979 se v budově dala do provozu prádel-
a 15. září bylo slavnostní otevření budovy 

POLITIKA

POČASÍ

ŠKOLSTVÍ

JZD

KULTURNÍ A SPOLEČENSKÉ ČINNOSTI

VÝSTAVBA

MNV
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mateřské školy s velkým kulturním progra- Svazarmu Sigma Hranice.
mem. 13. října setkání důchodců, 5.listo- Románek Michal , Hradilová Františka nar 
pad slavnostní koncert pro školáky. Koncem 1906, Vykopalová Anežka nar.1929, Palacký 
listopadu uspořádali myslivci Poslední leč. 10.2. Krasňák Zdenek a Baďurová Jarmila František nar. 1908, Janíček Radek, Ovčačík 
Během roku se uspořádalo 12 zájezdů do (Loučka),  21.4. Vykopalová Anežka (Kame- František nar. 1914, Vrbová Adolfína 
divadel v Olomouci, Gottwaldově a Brně. nec) a Stanislav Valenta z Dubu, 21.4. nar.1897.
Koncem roku byl navštíven krytý bazén Vykopalová Marie a Antonín Krejčí z Neu-
v Novém Jíčíně. stupova, 26.5. Pavlíková Marie a Janíček 
První neděli v měsíci místní rozhlas ozna- Rostislav z Luboměře, 2.6. Palacký Franti- 17.1. Románek Michal, 27.3. Mikšánek 
muje životní jubilea občanů. Na přání šek a Kuchařová Hana z Ústí, 21.7. Pavlíková Petr, 27.4. Pastrnková V., 4.5. Jevočín Petr, 
příbuzným jim pak vyhrává jejich oblíbenou Drah. a  Jos. Konečka z Jezernice, 29.9. 10.5. Karalova Mirka, 16.5. Číčová Petra, 
skladbu. Icelová Květoslava a Antonín Skalík z Valaš- 19.5. Červenková Lucie, 31.5. Andrýsková 

ského Meziříčí, 17.11. Ovčačík PetrOddílu kopané byl připsán titul Vzorný Pavlína, 18.6. Krasňák Michal, 23.8. Jurá-
a Machačová Zdena z Kelče, 16.6. Karala oddíl, který vedl Ing. Hrubý z Hranic. Titul ňová Helena, 8.9. Smolková Stanislava, 
Milan a Grunzlová Luboslava z Hranic, vícemistra ČSR a první výkonnostní třídy 30.9. Janíček Radek, 28.12. Řehák Lukáš.
24.11. Jana Kubešová a Pazdera Josefv automobilové soutěži Mistrovství ČSR Zapsal Mojmír Váňa
z Troubek. Vypsala Cifrová Evadosáhl Mojmír Váňa ml. Na voze Metalex 

ÚMRTÍ

SŇATKY

NAROZENÍ

ZA KULTUROU DO SKALIČKY

Tak se nám rychle přiblížily nejkrásnější 
svátky v roce, na které se všichni moc těší-
me. Zase uvidíme hvězdičky v očích našich 
dětí, když se rozsvítí nazdobený stromeček, 
celý byt provoní vánoční cukroví, zazní 
krásné zvuky koled a kolem zavládne 
pohoda a klid. Tak to jsou Vánoce. A aby-
chom si trošku odpočinuli od příprav na ně, 
pojďme si připomenout, co všechno jsme 
zažili a jak jsme se bavili na podzim
u nás ve Skaličce.

V neděli 6. října proběhl v sokolovně ve 
masa se připravovaly všelijaké zabíjačkové Skaličce koncert Oderské skupiny Paprsky. 
speciality. V sobotu dopoledne se sál soko-Tato skupina koncertuje již 17 let a zavítala 
lovny zaplnil k prasknutí a nejlepší z nejlep-také k nám do Skaličky, aby se nám před-
ších kouzelníků Ondřej Sládek nám před-vedla. Melodie byly velice příjemné a ti, kdo 
vedl své umění. A opravdu bylo na co se tento koncert viděli, byli určitě spokojení. 
dívat. Hezké podzimní počasí lákalo ochut-

A zase jsme se dobře poměli – 19. října jsme nat něco ze zabíjačkového balíčku nebo si 
u nás, jak se patří, oslavili Hody. Už od pátku dát výborný oběd přímo venku na sluníčku. 
se kolem sokolovny linula příjemná vůně Odpoledne jsme ještě shlédli hezké taneční 
zabíjačky. Byli poraženi dva čuníci a z jejich vystoupení a byla vylosována tombola

a odpolední zábava 
p o k r a č o v a l a  z a  
zvuků harmoniky až 
do večerních hodin. 
V neděli po mši bylo 
pro všechny pří-
tomné připraveno 
malé občerstvení. 
Odměnou pořada-
telům obecní zabí-
j a č k y  z ů s t a l y  
p r á z d n é  k o t l e
a  h r n c e  a  t a k  
můžeme říct, že 
letošní hody se opět 
vydařily a už se Oderská skupina Paprsky Hody

Hody

Hody

Vystoupení kouzelníka
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dětem svoji nadílku, ale také proto, aby 
nám rozsvítil náš vánoční strom. I za silného 
větru a nevlídného počasí se vše podařilo. 
Děti nám nejprve zazpívaly vánoční koledy 
za doprovodu paní učitelky Randýskové
a pana učitele Kristka a povozily se na 
kočáře taženém koňmi. Pak se zahřály hor-
kým punčem a my dospělí jsme si dali 
výborný svařáček, který nám připravili jako 
každý rok členové Kulturního výboru.

O víkendu 7.-8. prosince se sokolovna roz-
zářila vánočními světýlky, rozvoněla vůní 
vánočního koření a návštěvníci mohli spat-
řit krásnou výzdobu – proběhla zde Vánoční 
výstava. Zajímavostí té letošní  bylo, že zde 
vystavovali svá dílka kromě místních taky 
žáci Základních škol z okolních vesnic
- z Ústí, Kelče, Černotína, Špiček, Milotic, 
Malhotic, Opatovic a  Hranic - Šromotovo. 
Návštěvníci dále mohli vidět různé vánoční i 
nevánoční dekorace a ozdoby z různých 
druhů materiálů. Prostě bylo na co se dívat 
a z čeho vybírat. V kiosku to opět vonělo po 
svařáčku a v nabídce nechyběly i dobroty ke 
kávě. Pod charitativním vánočním stromem 
mohli návštěvníci nechávat dárky pro níz-
ko-prahovou společnost pro děti a mládež 
Fénix z Hranic. Za dárečky moc děkujeme! 
Vánoční výstava se opět povedla a takto 

můžeme těšit na ty příští. tění pro všechny naše seniory. Program bych chtěla pochválit všechny, kteří se 
zahájily děti ze školky a školy, následovalo 28. října nás poprvé navštívil divadelní podíleli na přípravách a instalaci a poděko-
vystoupení dětí pod vedením Jany Baga-soubor Tyl z Drahotuš. Tento divadelní vat jim za jejich práci!!!
rové a krásně nám zazpívala Terezka Baga-soubor patří mezi nejstarší amatérská diva-
rová. Po kulturním programu pronesla pár dla na Moravě a do Skaličky přijel předvést 
slov paní starostka a proběhla diskuze.hru Poprask na Laguně.
A potom už probíhala volná zábava při 

I na podzimní Mysliveckou zábavu jsme si hudbě skupiny Akord ze Zašové. O malou 
už zvykli a rádi se účastníme. Letos to bylo šou se večer postaral vietnamský student 
16. listopadu a myslivci opět zazářili. Výbor- Petr O., který svou písničkou přišel všechny 
ným pochoutkám ze zvěřiny odolal jen přítomné pozdravit a vykouzlit tak úsměvy 
málokdo, hudba byla skvělá a tak se opět na jejich tvářích.
veselilo a ochutnávalo až do pozdních 

V sobotu 30. listopadu v ranních hodinách hodin.
vyjel zájezdový autobus se 43. pasažéry ze 

V sobotu 23. listopadu ve dvě hodiny bylo Skaličky směr Bratislava. Již šestý Adventní 
zahájeno tradiční Setkání se seniory. Jako zájezd tentokrát směřoval až za hranice naší 
každý rok i letos byla připravena kytička pro země a to právě na Slovensko. Účastníci Naše obec se letos poprvé zapojila do akce 
každou ženu, dobrý pozdní oběd a pohoš- zájezdu si za pěkného počasí prohlédli Česko zpívá koledy, která se uskutečnila ve 

Slovenský hrad, památník Slavín, prošli si 
památky starého města, navštívili Sloven-
ské národní divadlo, Univerzitní knihovnu
a Vánoční trhy na hlavním náměstí. Poté se 
pokračovalo autobusem do Slovenského 
Grobu, kde si dali ve vyhlášené restauraci 
husí speciality. Plní dojmů, hezkých zážitků 
a příjemně unaveni se večer vrátili do svých 
domovů.

V pátek 6. prosince k nám opět zavítal Miku-
láš s anděly a čerty, nejen pro to, aby rozdal 

Adventní zájezd

Poprask na Laguně

Setkání se seniorySetkání se seniory Vystoupení dětí ze školy - Vánoční výstava

Vánoční výstavaVánoční výstava
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středu 11. prosince u Betléma ve Skaličce. 
Celkem se nás sešlo cca 60 dětí a dospělých. 
Propojili jsme se navzájem se všemi, kteří se 
do akce zapojili. Všem, kteří přišli zazpívat 
děkujeme.

V neděli 15. prosince v 17 hodin se roze-
zněla sokolovna vánočními melodiemi, 
které nám letos přišel zahrát a zazpívat 
Orchestr mladých při ZUŠ Hranice. Atmo-
sféra Adventního koncertu byla moc pří-
jemná.

�  a téhož 
dne také v Hospůdce u Bagarů Akce budou postupně doplňovány přízeň.

a občané Skaličky budou o všech podrobně 
� a včas informováni rozhlasem, plakáty Za členy Kulturního výboru bych všem čte-

n e b o  n a  w e b o v ý c h  s t r á n k á c h nářům našeho Zpravodaje chtěla popřát 
www.obecskalicka.cz v sekci Nejbližší krásné prožití svátků vánočních a do 
události nebo Kalendář kulturních akcí. nového roku 2014 hodně zdraví, radosti

a spoustu zajímavých kulturních zážitků!
Závěrem bych chtěla poděkovat všem čle- Lenka Šrámková – Kulturní výbor

nům kulturního výboru, za jejich celoroční 
obětavou práci a za to, že si zachovávají 
úsměvy na tvářích, i když se občas nedaří, 
dále bych chtěla poděkovat i zastupitelům
a paní starostce za jejich pomoc při akcích! 
Děkuji i Vám všem, kteří chodíte na kulturní 
akce, které pro Vás připravujeme a doufám, 
že se Vám líbí a i nadále nám zachováte Vaši 

DO KONCE ROKU NÁS JEŠTĚ ČEKÁ

26. prosince -  Štěpánský hon
Kuleční-

kový turnaj a turnaj v šipkách

28. prosince Zimní vandr

PŘIPRAVUJEME

hraje skupina Gaspary
�11. 1. 2014

�5. 2. 2014

�8. 2. 2014

�15. 2. 2014

�15. 3. 2014
 

Ples TJ Sokol

Přednáška Jiřího Máry
- Afrika

Dětský maškarní karneval

Včelařský ples

Divadlo Dřevohostice
- Rychlé šípy

VE ŠKOLE SBÍRALI OCENĚNÍ I HOSTILI MIKULÁŠE

Nabité a úspěšně školní týdny zažili žáci ze Vánoce. A tak přejeme obci Skalička pěkné 
ZŠ a MŠ Skalička. Kromě nových vědomostí prožití vánočních svátků a do nového roku 
a zážitků posbíraly děti také mnohá sou- hodně zdraví a štěstí. 
těžní ocenění. Kolektiv ZŠ a MŠ Skalička  

Třeťačka Anna Bagarová potěšila svým 
hlasem porotu a obecenstvo v Přerově.
Z pěvecké soutěže Slavíci z Přerova tak 
přivezla do Skaličky ocenění Stříbrné pás-
mo. Skvěle se dařilo i chlapcům. Čtvrťák 
František Randýsek ohromil svým obráz-
kem k výročí objevení Zbrašovských arago-
nitových jeskyní natolik, že si od jeskyňářů 
vysloužil Zvláštní ocenění poroty. Páťák 
Adam Pivoda zase exceloval v okresním 
kole soutěže Mladý zahrádkář, kde vybojo-
val první místo. Všem dětem ze školy
i školky se dařilo také v bazénu, když v listo-
padu v Hranicích zahájily plavecký výcvik.

Stejně tak si celá škola užila prosincovou 
návštěvu Mikuláše. Některé děti sice měly
z čerta docela strach, ten si ale nakonec
v pytli nikoho neodnesl. Naopak, anděl
s Mikulášem všechny podarovali dobrota-
mi. Celá škola už se pomalu začala těšit na 

Orchestr mladých při ZUŠ Hranice
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si na Josefa a Marii, zpíváme koledy, vyrá- školky, kde se chystá slavnostní večeře. Jak vypadá Ježíšek?
bíme vánoční dekorace a pak jdeme ven Samozřejmě kapr s bramborovým salátem. Myslíš, že má kožíšek?
nazdobit stromeček pro zvířátka. Na oběd si Jíme jen při svíčkách a posloucháme tichou Nebo že je jenom v tričku,
dáme jen polévku a jdeme chvíli odpočívat. vánoční melodii. Všichni jsme už trochu když nám dává pod jedličku
Někteří tomu odpočinku moc nedají a tak nervózní a jsme zvědaví, jestli na nás letos ty báječné balíčky?
už raději chystají právě ten dárek pro Ježíšek s dárky nezapomněl. A nezapo-Myslíš, že je maličký?
Ježíška. Až všichni vstaneme, musíme si mněl! Už slyšíme očekávané zacinkání. Chodí pěšky nebo letí?
přichystat slavnostní štědrovečerní tabuli. Trochu se strachem a hlavně s velkou zvěda-A potěší všechny dětí?
To nám dá opravdu dost práce, neboť chce- vostí vbíháme do herny, kde pod stromeč-

Ale, hlavně kdo mi poví,
me, abychom to měli moc krásné a sváteč- kem najdeme opravdu dárky…

kdo dá dárek Ježíškovi?
ní.  Teď nastává čas zanést Ježíškovi všechny 
ty přichystané dárky. Protože víme, že Ježí- Přejeme každému z Vás, abyste v dětských očích 

My děti z mateřské školky dárek Ježíškovi 
šek je v Betlémě u kapličky, jdeme přímo za viděli to, co právě v tuto chvíli my. To je zase 

určitě dáme. Jako každý rok tak i letos 
ním. Nejdříve ale půjdeme  do kapličky, kde dárek pro nás od dětí .máme svůj Štědrý den i u nás ve školce. 
nás doprovodí pan Liška a zazpíváme si pár Děkujeme dětičky!Když Štědrý den tak se vším všudy. Ráno nás 
vánočních koled za doprovodu harmonia. 

maminky dovedou do školky a my už víme, 
Teprve potom jdeme položit naše dárky Přejeme všem lidičkám v naší vesničce:že dnešní den bude tak trochu výjimečný. 
Ježíškovi do jesliček. Kdo má odvahu a chuť Hodně zdraví, krapet štěstí, spoustu lásky.Všichni se moc těšíme. Už od rána se připra-
pošeptá malému Ježíškovi své přání. Už se Ať se Vám v roce 2014 žije krásně a spokojeně.vujeme: zdobíme třídy, vykládáme si
úplně setmělo a tak rychle utíkáme do 

Kolektiv mateřské školkyo Vánocích, zkoušíme různé zvyky, hrajeme 

MATEŘSKÁ ŠKOLKA
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Podzimní a předvánoční čas probíhal pro běhu podzimu zúčastnili bylo taktické cvi- výroční schůze SDH, která se letos koná
místní hasiče v zajetých kolejích. čení pod záštitou HZS (oddělení ochrany v pátek 27. prosince v 18 hodin v salónku 

obyvatel a krizového a havarijního plánová- Hospůdky u Bagarů. Tímto jsou všichni Připravili jsme zbrojnici i techniku na zimu, 
ní), které proběhlo 24. října. Jednalo se členové SDH zváni.zúčastnili jsme se školení velitelů jednotek 
o evakuaci nového  pavilónu v Domově a jejich zástupců, absolvovali jsme výcvik Na závěr bych chtěl jménem výboru SDH 
Větrný mlýn Skalička do místní sokolovny. nositelů dýchací techniky v Prostějově. Skalička poděkovat všem členům, spoluob-
Tohoto cvičení se zúčastnily jednotky HZS - Také proběhlo školení zásahových jednotek čanům, Obecnímu úřadu a sponzorům za 
Hranice, Přerov a SDH – Skalička, Ústí, okrsku Skalička, tématem byla spojová podporu SDH a popřát krásné Vánoce
Zámrsky, H. Těšice, Opatovice, Hranice, služba u jednotek požární ochrany a šťastný nový rok.
Malhotice, Rouské a zástupci obce.a obsluha radiostanic. Jaromír Honeš – velitel SDH

Na konci roku také proběhne tradiční Jedna z větších akcí, které jsme se v prů-

ČINNOST SDH SKALIČKA

Včelaři ze ZO Skalička navštívili v měsíci září zájezd. jubilantům k jejich narozeninám.
včelaře ze sousedního Slovenska. Ve Všechovickém kostele Nesvětější Trojice Mezi vánočními svátky čeká včelaře již
Návštěva se uskutečnila v městě Bytči, kde v sobotu 14.12.  proběhala již tradiční mše 3. včelařská zabíjačka, která se koná na 
jsme navštívili Sobášný palác a prohlédli svatá, která se konala při příležitosti svátku ukončení včelařského roku. 
jsme si i město.  Místní včelaři z okolních sv. Ambrože, patrona včelařů. Po mši bylo Na závěr bych Vám chtěl popřát do Nového 
obcí nám ukázali své včelnice a  jak včelaří pro včelaře nachystáno malé občerstvení roku hodně zdraví, štěstí a lásky.
oni. Exkurze se vydařila a těšíme se na další na místní faře. Zde se také popřálo letošním 

Jaroslav Juráň, předseda ZO Skalička

VČELAŘI SKALIČKA

20.12. Pá Kapři
Prodej kaprů
od 14:00

23.12. Po 6:00 – 12:00 30.12. Po 6:00 – 12:00
31.12. Út 6:00 – 9:00

27.12. Pá 6:00 – 12:00
21.12. So 6:30 – 10:00 28.12. So 6:00 – 10:00 2.1. Čt 6:00 – 11:00

3.1. Pá 6:00 – 12:00
4.1. So 6:00 – 9:00

24.12. - 26.12.  Zavřeno
1.1. St Zavřeno

22.12. Ne Zavřeno 29.12. Ne  Zavřeno

OBCHOD - OTEVÍRACÍ DOBA
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MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ NIHLOV-TĚŠICE

MS Nihlov-Těšice ve spolupráci s OMS Dne 16. listopadu jsme uspořádali pátý V přírodě pro zvěř nastává období nouze.  
Přerov uspořádalo 24. srpna podzimní ročník Myslivecké zábavy. Doufáme, že se Pro překonání nepříznivého období jsme 
zkoušky psů loveckých plemen. Zkoušek se všem účastníkům na této akci líbilo a těšíme zajistili dostatek krmiva, které je již od 
účastnilo 12 psů a pouze dva nebyli úspěš- se na Vaši účast v příštím roce. Touto cestou měsíce října předkládáno zvěři v krmných 
ní. Organizačně jsme tuto akci dobře zajistili chceme ještě jednou poděkovat všem spon- zařízeních. Po honitbě byla rozvezena řepa, 
a doufáme, že účastníci zkoušek budou na zorům za příspěvky do bohaté tomboly. bylo zakoupeno 2,5t ovsa, 3t pozadku
zkoušky ve Skaličce vzpomínat  pouze a každý člen si připravil dostatečné množ-Naší poslední společnou akcí v roce 2013 
v  dobrém. ství sena.  Děkujeme zemědělské společ-bude tradiční Štěpánský hon. Sraz účast-

MS Nihlov –Těšice pořádalo v měsíci listo- nosti Skalagro a.s. za spolupráci při zajišťo-níků bude v 9,00 hodin v Dolních Těšicích
padu dva hony na drobnou zvěř. Na vání krmiva pro zvěř v honitbě Skalička.  u bývalého kravína a ukončení na chatě
honech bylo uloveno 13 zajíců, 19 bažantů v Nihlově.  
kohoutů a 19 kachen.

Členové MS Nihlov –Těšice přejí

všem spoluobčanům

příjemné prožití Vánočních svátků

a mnoho zdraví a štěstí v roce 2014.
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Zkoušky psů loveckých plemen

Hon na drobnou zvěř

Hon na drobnou zvěřHon na drobnou zvěř Hon na drobnou zvěř

Zkoušky psů loveckých plemen



ZPRAVODAJ

ZE ŽIVOTA FARNOSTI

Milí spoluobčané a křesťané kelečské far- dem dětí s lampičkami na začátku, s příbě- služba bude ve Skaličce „na Štěpána“ 
nosti ve Skaličce, hem „o stromu Jesse“ uprostřed a se sní- 26.12. v 11:30 a jako vigilie Svátku svaté 

daní v Befarku nakonec. Rodiny v sobotu 4.1. v 17:00 hodin.uprostřed adventní doby se chci podělit
o události, které na podzim prožila naše Předvánoční svatá zpověď bude možná ve Nakonec se ještě skrze fotografi i  
farnost. Po třech letech nás navštívil otec 3. týdnu hned po rorátech a na sobotu „pochlubím“ předčasným vánočním dár-
arcibiskup Jan Graubner a v neděli 21.12. jsou do farního kostela pozvaní tři kem, který mi dali naši biřmovanci tím, že 
17.11.2013 udělil svátost biřmování devě- cizí zpovědníci od 13:30 do 16 hodin jsou – těším se, že nepoleví v úsilí o život
tatřiceti převážně mladým lidem. Přitom a jeden z nich přijede i do Skaličky. v duchovním přátelství s Pánem Ježíšem
plných deset nově biřmovaných má trvalé „Půlnoční“ je v lesní kapli plánována na 20 a moc se těším, že se s nimi i vámi potkám 
bydliště ve Skaličce. Vedle čtyř mladých hodin, v Kladerubech ve 22 a ve farním na Vánoce při bohoslužbách.
studentů to byla paní Pavlíková a pět děvčat kostele ve 24 hodin. Další vánoční boho- P.Jan Bleša, farář

z Domova Větrný mlýn. Děkuji ze srdce 
všem, kdo s přípravou biřmovanců a s chys-
táním slavnosti pomáhali.

Rok víry, vyhlášený ještě papežem Bene-
diktem XVI., jsme uzavřeli a 950 let od obno-
vení olomouckého biskupství jsme oslavili 
v olomoucké katedrále svatého Václava na 
děkovné bohoslužbě s otcem arcibiskupem 
v sobotu 23.11.

Začátkem adventu od 1. prosince zároveň 
vstupujeme do Roku rodiny, který vyhlásil 
papež František. Každý všední prosincový 
den, až do 24.12. budou ráno ve farním 
kostele roráty – ranní bohoslužby s průvo-

TJ SOKOL SKALIČKA informuje:

Volnočasové aktivity v zimním období jsou dostupné pro každého na obecním webu v sekci “Nejbližší události”

POZVÁNKA NA NEJBLIŽŠÍ AKCE

Biřmovanci
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VESNICE ROKU
Olomouckého kraje 2011
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FOTBAL

Vážení čtenáři, 10. srpna začala podzimní část Okresní me. Na závěr chci poděkovat nejen všem 
soutěže skupiny B, kdy jsme porazili muž- hráčům, ale také lidem, kteří nám při zápa-dovolte mi, abych na sklonku tohoto roku 
stvo Potštátu 4:2. Nebudu zde hodnotit sech vytváří zázemí, ať už je to například zhodnotil fotbalovou sezónu podzimního 
každý odehraný zápas, ale z celkem 13. obsluha v kiosku, nebo údržba hřiště, dále období. Na začátku sezóny došlo k výměně 
podzimních zápasů (včetně Poháru České děkuji Obci Skalička a sponzorům za jejich hlavního trenéra, takže bych chtěl touto 
pošty) jsme desetkrát zvítězili, dvakrát příspěvky, protože bez jejich podpory cestou nejdříve poděkovat panu Vlastimilu 
remízovali a jen jednou prohráli, máme bychom se této soutěže nemohli účastnit. Adámkovi za jeho dosavadní práci pro 
tedy skóre 47:17. Na tomto skvělém fotbalový tým. V tomto adventním čase přeji všem hodně 
výsledku se podílel celý tým, který ukázal, zdraví, štěstí, rodinné pohody a za celý tým Sezónu jsme zahájili již 2. srpna zapojením jak je důležitá kolektivní spolupráce. mám jedno přání – přijďte nás na jaře se do soutěže Pohár České pošty, kde jsme 
Podzimní sezóna 2013/2014 byla nejlepší podpořit v hojnějším počtu. Děkuji.odehráli dva zápasy – jeden s hráči ze 
v celé historii fotbalu ve Skaličce a pevně Radim Švábek, trenér mužstva SkaličkySoběchleb a druhý s týmem Bělotína.
věřím, že na jaře na tyto úspěchy naváže-

Výbor TJ Sokol Skalička

děkuje všem svým členům,

sponzorům a příznivcům

za celoroční podporu

a přeje všem klidné

a aktivní vánoční svátky

a do nového roku 2014

pevné zdraví a mnoho úspěchů

v osobním i profesním životě.


